
يازدهم ارديبهشت سال ۱۳۸۱ بود كه به پيشنهاد سازمان تربيت بدني و 
به استناد فهرست نهادها و موسسات عمومي غيردولتي مصوب ۱۳۷۶ 
اساسنامه فدراسيون هاي ورزشي آماتور جمهوري اسلامي ايران را به 
تصويب رساند. اما بعد از گذشت ۱2سال، ماه هاي پاياني سال گذشته بود 
كه وزارت ورزش به بررسي دوباره اساسنامه فوق پرداخت و پيش نويس 
اساس�نامه جديد را تهيه و تنظيم كرد تا پس از بررسي هاي دوباره و 
تصويب، آن را به مرحله اجرا برساند. پيش نويسي كه بعد از چند ماه 
بازنويسي شده اما به تصويب نرسيده و صداي خيلي ها را در آورده است.

پولادگر، رئيس فدراسيون تكواندو معتقد اس��ت كه برخي از موارد اين 
پيش نويس شبهاتي را ايجاد مي كند و قطعا بايد مورد بررسي قرار بگيرد: 
»هنوز نمي شود در مورد اين پيش نويس چيزي گفت ولي برخي موارد 
اساسنامه ش��بهاتي ايجاد مي كند و قطعا بايد مورد بررسي قرار بگيرد. 
همچنين در اساسنامه شرايطي مهيا شود كه هم دموكراسي و هم مديريت 

كلان دولت در ورزش رعايت شود.«
اگرچه پيش نويس اساسنامه فدراسيون هاي ورزشي در نشست روز شنبه 
هيئت اجرايي كميته ملي المپيك مورد بررسي قرار گرفت، اما تصويب نشد 
و تنها يك بند آن بررسي شد، اما گويا همان يك بند كافي بوده تا صداي همه 
در آيد. به طوري كه دبير، نايب رئيس كميته ملي المپيك تأكيد مي كند كه 
اساسنامه به شكلي تنظيم شده كه تمام قدرت به وزارت ورزش مي رسد و 
اين درست نيست: »در واقع ما تنها يك ماده از اساسنامه را مورد بررسي قرار 
داديم، اما همان يك ماده كافي بود تا اساسنامه را در مرحله نخست رد كنيم. 
ايراداتي كه پيش نويس اساسنامه فدراسيون ها قطعا مشكلات بزرگي براي 
ورزش ايجاد خواهد كرد. اين پيش نويس به طور كلي قدرت و استقلال كار 
را از فدراسيون ها گرفته و تمام قدرت را در وزارت ورزش و جوانان متمركز 
مي كند. در حالي كه فدراسيون ها به خاطر كار عملياتي كه انجام مي دهند بايد 
قدرت و استقلال مختص خود را داشته باشند. پيش نويس تهيه شده فقط 
قدرت وزارت ورزش و جوانان را به واسطه معطوف شدن تمام تمركزها به اين 
وزارتخانه بيشتر مي كند و اين نتيجه خوبي براي ورزش كشورندارد. استقلالي 
كه در حال حاضر تمام فدراسيون هاي ورزشي دراختيار دارند يك امانت نزد 
رؤساي آنهاست كه بايد مورد حمايت قرار بگيرد نه اينكه آن را از بين ببرند. 
موافقت با پيش نويس اساسنامه و تأييد نهايي آن، فقط قدرت فدراسيون ها 
را كاسته و باعث قدرت نمايي بيش��تر وزارت ورزش و جوانان مي شود. اگر 
پيش نويس تهيه شده با عجله و بدون بازنگري به هيئت دولت برود، شك 
نكنيد با واكنش IOC  و فدراسيون جهاني هر يك از رشته ها مواجه خواهد 
شد، طوري كه هر يك از اين نهادهاي بين المللي با ورزش ايران و وزارت ورزش 
مشكل پيدا مي كنند. اين چيزي است كه به صلاح ورزش نخواهد بود پس 
بهتر است روي پيش نويس اساسنامه فدراسيون ها كار كارشناسي مجدد با 
اعمال نظر رؤساي فدراسيون ها و هيئت اجرايي كميته ملي المپيك صورت 
بگيرد. در واقع اگر مي خواهيم ورزش كشور با مشكلي مواجه نشود و حركت 
رو به جلو داشته باشد بايد پيش نويس اساسنامه فدراسيون هاي ورزشي مورد 

بازبيني مجدد قرار بگيرد و تغييرات لازم در آن لحاظ شود.«
از جمله موارد س��ؤال برانگيز در پيش نويس تهيه ش��ده براي اساس��نامه 
فدراس��يون هاي ورزش��ي مربوط به اعضاي مجمع عمومي فدراسيون ها 
است. بر اين اساس و طبق پيش نويس تهيه شده، اعضاي مجمع عمومي 
فدراسيون ها متفاوت از گذشته انتخاب خواهند شد كه مهم ترين آن مي تواند 
اين باشد كه وزارت ورزش دو رأي دارد. اعضاي مجمع عمومي فدراسيون ها 
در اساسنامه فعلي رئيس سازمان تربيت بدني يا يكي از معاونان وي به عنوان 
رئيس مجمع اما در پيش نويس تهيه شده وزير ورزش و جوانان يا نماينده 
وي يك رأي و معاون ورزش ذيربط وزارت ورزش و جوانان يا نماينده وي يك 

رأي دارند كه در مجموع مي شود دو رأي به نفع وزارت ورزش.
نكته مهم ديگ��ر در اين بخش از پيش نويس تهيه ش��ده اين اس��ت كه 
در فدراسيون هايي كه در زمره فهرست رش��ته هاي مورد تأييد كميته 
ملي المپيك نيس��تند، وزارت ورزش و جوانان جانشين مجمع عمومي 
خواهد بود. در واقع اگر پيش نويس تهيه ش��ده به تصويب برسد، از اين 
به بعد تمام اختيارات ورزش به دس��ت وزي��ر ورزش و معاونان او خواهد 
بود و فدراسيون هاي ورزشي و مجامع اختياري از خود نخواهند داشت و 
همه چيز از پيش توسط وزارت ورزش مشخص مي شود؛ مسئله اي كه با 

انتقادهاي زيادي رو به رو شده است.

كارلوس كرش ديروز مهمان وي ژه هيئت رئيس��ه 
فدراسيون فوتبال بود، او پس از قطعي شدن ماندنش 
در ايران به سئول جنوبي رفت تا هم خواسته هايش 
را به گوش اعضاي هيئت رئيسه برساند و هم دستيار 
ايراني اش را به فدراسيون معرفي كند. در اين جلسه 
پنج ساعته كرش از اين گفت كه امكاناتي در سطح 
تيم هاي منچستر و رئال نمي خواهد اما براي ماندن 
در رده اول آسيا بايد امكانات فراهم شود. او همچنين 
از دستيارانش هم رونمايي كرد و همان طور كه پيش 
از اين شايعه شده بود، كرش جواد نكونام را به عنوان 
دستيار ايراني اش به هيئت رئيسه معرفي كرد و از 
دلايل جدايي كريمي پرده برداش��ت و گفت: او به 
خاطر بليت بيزنس و نگرفتن پاداش از تيم ملي جدا 
شده است. البته جلسه پرخبر ديروز هيئت رئيسه 
فدراس��يون فوتبال يك خبر ديگر هم داشت و آن 
هم انتخاب افشين پيرواني به عنوان مدير اجرايي 

تيم  ملي و حذف پست سرپرستي.
    

پس از دومين جلس��ه كفاشيان و حس��ني خو با 

كارلوس كرش كه اول هفته برگزار ش��د، سرمربي 
پرتغالي سرانجام پس از شايعات مختلف در ايران 
ماندني شد. او كه نگران عدم حمايت وزارت ورزش 
از تيم ملي و ادامه مشكلات مالي و بودجه اي تيم ملي 
بود در اين دو جلس��ه از سوي حسني خو به عنوان 
نماين��ده وزارت، نگراني هايش برطرف ش��د و به 
كرش تضمين داده شد كه وزارت ورزش به دنبال 
تغيير سرمربي تيم ملي نيست و تا جايي كه بتواند به 
فدراسيون فوتبال براي برپايي اردوها و امكاناتي كه 
كرش مي خواهد كمك مالي كند. گام بعدي جلسه 
با هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال بود، جلسه اي كه 
ديروز برگزار شد تا سرمربي پرتغالي خيالش راحت 
شود كه علاوه بر حمايت وزارت، فدراسيون هم پشت 
او قرار دارد. هرچند هيئت رئيسه فدراسيون در چند 
وقت اخير بارها از كرش حمايت كرده بود اما او ديروز 
ترجيح داد در جلسه اي رودررو در سئول جنوبي، 
خواس��ته ها و امكاناتي را ك��ه مي خواهد به گوش 

فدراسيوني ها برساند. 
كرش كه پيش از اين بارها از لزوم حمايت هاي بيشتر 

از تيم ملي صحبت كرده بود، در جلسه هيئت رئيسه 
گفت: »در اين مدت م��ا در اكثر مواقع در برگزاري 
اردوها و ديدارهاي تداركاتي دچار مشكلات بوديم 
و بسياري از مواقع مشكلات مالي و نداشتن امكانات 
بر سر راه تيم ملي بود. من هيچ گاه درخواستي براي 
خود نداشته و نخواس��تم امكانات تيم هاي بزرگي 
چون منچستر، رئال يا تيم هاي درجه يك را براي 
تيم ملي داشته باشم. من با تيم هاي آفريقاي جنوبي 
و پرتغال كار كرده ام و مانند ايران با آنها به جام جهاني 
راه يافته ام. همه مي  دانن��د در آفريقاي جنوبي هم 
امكانات درجه اول و حرف��ه اي وجود ندارد. پرتغال 
هم كشور كوچكي است كه 10 ميليون جمعيت و 
100 هزار فوتباليست حرفه اي دارد و البته مشكلات 
مالي خود را دارد. ما توانستيم در اين كشور بازيكنان 
بزرگي مانند اوزه بيو، فيگو و رونالدو را داشته باشيم و 

من با همين تيم به جام جهاني رفته ام.«
وي در ادام��ه اف��زود: » ايران در ح��ال حاضر تيم 
اول آسياس��ت و همه به ما احترام مي گذارند. بايد 
برنامه هاي ما قوي تر از ديگر تيم هاي آسيايي باشد 

كه اين امر وظيفه ماس��ت. بايد بگوي��م الان زمان 
بيدارباش اس��ت. بدون امكانات و توجه به فوتبال، 
بدون داش��تن برنامه هاي آماده س��ازي و اردوهاي 
تداركاتي خوب موفق نمي شويم. از قهرماني تيم هاي 
ايران در مسابقات آسيايي در آسيا حدود 24 سال 
مي گذرد. بايد بيدار شويم و تلاش كنيم كه وضعيت 
ما تغيير كند.« كرش با بيان اينكه در حال حاضر همه 
تيم هاي حوزه خليج فارس و كشورهاي آسيايي در 
شرق آسيا در حال تلاش و كار كردن هستند، گفت: 
»قطر و امارات به خوبي و س��ختي تلاش مي كنند 
و هر روز بهتر از گذش��ته مي شوند و براي صعود به 
جام جهاني برنامه هاي خود را ارائه و اجرا مي كنند. 
ژاپن، كره جنوبي و اس��تراليا به خوبي پيش��رفت 
كرده اند و همه ما تلاش مي كنيم به جاي آنها يا به 

عنوان تيم چهارم آسيا به جام جهاني برويم.«
    

همچنين در اين جلسه كرش، دستيار ايراني اش 
را هم معرفي كرد، دستياري كه در چند وقت اخير 
ش��ايعات زيادي درباره نام او به گوش مي رس��يد. 
سرمربي پرتغالي همان طور كه پيش بيني مي شد 
جواد نكونام را به عنوان دستيار ايراني اش انتخاب 
كرد. البته از ماه ها قبل شايعه حضور نكونام در كادر 
فني تيم ملي با توجه به رابطه نزديكي كه كاپيتان 
سابق تيم ملي با كرش دارد به گوش مي رسيد. اين 
گمانه زني ها پس از خداحافظي نكونام از تيم ملي 
پس از بازي با سوئد در فروردين گذشته تقويت شد و 
سرانجام نكونام ديروز به عنوان دستيار كرش معرفي 
شد. با توجه به انتخاب نكونام، به نظر مي رسد او كه 
در اوساسونا بازي مي كند پس ازپايان فصل از فوتبال 
باشگاهي هم خداحافظي كند تا به صورت تمام وقت 
در تيم ملي فعاليت كند. دبيري يكي از اعضاي هيئت 
رئيسه فدراسيون فوتبال از قول كرش درباره جدايي 
كريمي گفت: »چون در پاداش هاي پرداخت شده، 
علي كريمي هيچ سهمي نداشت و در پرواز تيم ملي 
به استراليا هم براي بازيكنان بليت فرسكلس و براي 
كريمي اكونومي در نظر گرفته ش��ده بود. همين 
موضوع باعث دلخوري وي ش��د و او ترجيح داد از 
تيم ملي جدا شود.« البته اين ادعا از سوي كفاشيان 
رد شد. همچنين در جلسه ديروز افشين پيرواني 
هم به مدير اجرايي تيم ملي يا همان سرپرس��ت 
انتخاب شد، اين در حالي بود كه پيش از اين از امير 
عابديني به عنوان سرپرست احتمالي تيم ملي نام 
برده مي شد كه به نظر مي رسد با مخالفت كرش، اين 
پست به پيرواني رسيده تا حرف سرمربي تيم ملي 

به كرسي بنشيند.
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انتقاد به اعمال نفوذ وزارت ورزش در اساسنامه 
 دبير: طبق پيش نويس 

فدراسيون ها اختياري از خود ندارند!

نبايد استقلال فدراسيون ها گرفته شود
طرح اساسنامه مش��ترك فدراسيون هاي 
ورزشي بايد به گونه اي باشد كه محدوديتي 
براي فعالي��ت افراد توانمن��د ايجاد نكند. 
اينكه فدراس��يون هاي ورزشي داراي يك 
اساسنامه مشترك باش��ند، اقدام مناسب 
و بدون اشكالي است. اين طرح نيز سال ها 
پيش تهيه ش��د. طرح اساسنامه مشترك 
فدراسيون هاي ورزشي در آن زمان بدون 
هيچ اش��كالي دنبال مي شد تا اينكه بحث 
اساسنامه فدراس��يون فوتبال پيش آمد. 
بهتر است فدراسيون هاي ورزشي به عنوان نهادهاي عمومي و غيردولتي 
داراي يك اساسنامه مشترك باشد تا تكليف همه آنها مشخص باشد. 

بعد از گذشت چند س��ال از تصويب اساسنامه فعلي، اميد آن مي رفت 
كه در اساسنامه جديد، براي آنكه مؤثر تر از قبل باشد و باعث پيشرفت 
فدراسيون هاي ورزشي شود، بايد از تمامي كارشناسان و مديران ورزشي 
نظرخواهي مي شد كه البته تاكنون در اين زمينه از بنده هيچ نظر خواهي 
انجام نشد. اينكه گفته مي ش��ود مديران بدون سابقه ورزشي نبايد در 
فدراس��يون ها حضور پيدا كنند مورد قابل توجهي است، اما فراموش 
نكنيم كه بس��ياري از مديران موفق در عرصه ورزش سابقه مستقيم 
حضور در يك رشته ورزشي را نداشتند. ش��رايط بايد به گونه اي رقم 
بخورد كه مانعي براي شخصي جهت حضور در فدراسيون هاي ورزشي 

ايجاد نشود و شاهد حضور افراد توانمند در عرصه ورزش باشيم. 
حضور افرادي خارج از يك رشته ورزشي نمي تواند مشكلي در اداره اين 
فدراسيون وارد كند. براي مثال بايد شرايطي ايجاد شود كه 20 نفر از 
اهالي يك رشته ورزشي نسبت به حضور فردي خارج از عرصه ورزش 
اظهارنظر كند. در ضمن نبايد فراموش كرد كه شمار زيادي از افرادي كه 
در مجمع انتخاباتي فدراسيون هاي ورزشي حضور پيدا مي كنند داراي 
عقل سليم هستند و مي توانند انتخاب كنند. اساسنامه فدراسيون هاي 
ورزشي يك امر داخلي است و نياز چنداني براي تأييد آن از سوي مجامع 
جهاني وجود ندارد. در تمامي رشته هاي ورزشي از جمله فوتبال مجامع 
جهاني نمي توانند در كارهاي ما دخالت كنند. با اين وجود اساسنامه 

نبايد به گونه اي تنظيم شود كه استقلال فدراسيون ها گرفته شود. 

اهداي مدال هاي بانوان كوراش كار به رهبر انقلاب
بانوان كوراش كار ايران پس از كس��ب دو مدال طلا، سه نقره، يك برنز و 
عنوان نايب قهرماني آسيا، مدال ها و جام خود را تقديم مقام معظم رهبري 
كردند. دختران كوراش كار در رقابت هاي 2015 لبنان با حجاب اسلامي به 
مصاف حريفان رفتند و افتخاري ديگر براي ورزش ايران به ارمغان آوردند. 
نفرات اعزامي به اين مسابقات پس از كسب نخستين نايب قهرماني آسيا 
مدال ها و جام موفقيت شان را به حضرت آيت الله خامنه اي تقديم كردند. 
ليلا چغلوند، دنيا آقايي، طاهره آذرپيوند، زهرا نادري، سحر چغلوند، فاطمه 
برمكي و تكتم بيدل دختران مسلماني ايراني بودند كه يك بار ديگر ثابت 

كردند حجاب مانع پيشرفت و ايستادن بر سكوهاي افتخار نيست. 
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مزايده سوم سرخابي ها و حسرت واگذاري!
خريداران سرخابي ها امروز براي سومين بار شانس خود را براي تصاحب 
سهام دو باشگاه پرطرفدار و البته پرحاشيه امتحان مي كنند. مهم ترين 
تفاوت اين مرحله با دفعات قبل اين اس��ت كه هر دو باشگاه خريداران 
پروپاقرصي پيدا كرده اند؛ خريداراني كه وزارت نش��ينان را حس��ابي 
خوشحال كرده اند.  روز موعود بالاخره فرا رسيد و امروز براي سومين 
بار درخواست هاي مطرح شده براي خريد سهام استقلال و پرسپوليس 
بررسي مي شود. همان طور كه گفته شد مزايده سوم با دفعات پيشين 
تفاوت هاي��ي دارد. اينكه هر دو تيم س��رانجام ب��ا رايزني هاي فراوان 
توانستند نظر س��رمايه گذاران را جلب كنند از جمله نكاتي است كه 
خيال خادم را راحت كرده. گفته مي ش��ود حسين هدايتي و شاهرخ 
سبك دست خريداران پيروز احتمالي اين مزايده هستند. با اين تفاوت 
كه هدايتي پرسپوليس را براي هميش��ه مي خرد و سبك دست فقط 
چند سالي استقلال را اجاره مي كند؛ موضوعي كه هيچ بعيد نيست با 
توجه به شرايط حاكم بر فوتبال ايران حواشي جديدي را براي آبي ها 

كند.  ايجاد 
در سال هاي اخير سرخابي ها از نداشتن ثبات مديريتي، پا پس كشيدن 
اسپانسرها و تغيير و تحولات پي در پي متضرر شده اند و عملكردشان 
به شدت افت كرد. تا آنجا كه تعداد هواداراني كه حاضرند براي تماشاي 
بازي آنها به استاديوم بروند هر روز كمتر از قبل مي شود. با وجود آنكه 
گفته مي شد سهامداران جديد مالكيت دو تيم را به طور قطعي در اختيار 
مي گيرند تنها يك روز پيش از برگزاري مزايده سوم معاون حقوقي و 
امور مجلس وزارت ورزش خبر از اجاره باشگاه ها داده است، خبري كه 
نمي توان آينده خوبي براي آن متصور بود. هدف از خصوصي سازي دو 
باشگاه پايتخت حل شدن مشكلات مالي، پرداخت بدهي هاي سنگين، 
ثبات مديريتي، بالا رفتن كيفيت بازي، رضاي��ت هواداران و حرفه اي 
شدن به معناي واقعي است. وقتي سرمايه گذاري تنها براي دو، سه سال 
مسئوليت باشگاه را به دست گيرد قطعا نمي تواند به اندازه مالك واقعي 
براي تيمش دلسوزي كند، چراكه پس از به پايان رسيدن مهلت مقرر 
وزارت ورزش و سازمان خصوصي س��ازي اين حق را دارند كه قرارداد 
فوق را تمديد نكنند و مس��ئوليت را به فرد ديگري واگذار كنند. جاي 
تعجب است كه چطور خادم كه تا همين چند روز پيش اجاره باشگاه ها 
را به ش��دت رد مي كرد به يكباره تغيير موضع داده و پيشنهاد خريدار 

استقلال را پذيرفته است. 
خصوصي شدن مدت هاست كه به عنوان تنها راه حل موجود براي فرار 
سرخابي ها از بحران مطرح مي شود، راه حلي كه موجب شد تا سومين 
مزايده نيز برگزار شود. منتها اين سؤال مطرح است كه در صورت پيدا 
شدن مالكان جديد و خصوصي شدن اين دو تيم تغييرات مديريتي و 
فني چه تأثيري ب��ر آينده آنها مي گذارد؟ آيا مي ت��وان اميدوار بود كه 
مالكان جديد موفقيت در فوتبال ايران و آسيا و همچنين درآمدزايي 
حرفه اي را در دس��تور كار قرار دهند يا اينكه بركن��اري مدير و مربي 
قبلي هدف اصلي آنها خواهد بود؟ اينگونه خادم گفته اس��ت استقلال 
و پرسپوليس بايد خود را براي پذيرفتن مربي و مديرعامل و همچنين 
هيئت مديره جديد آماده كنند. اين در حالي است كه قرمزها به تازگي 
برانكو را با دستمزدي بالا به خدمت گرفته اند و از دست دادن اين مربي 
كروات هزينه زيادي را به پرسپوليس تحميل مي كند. بايد منتظر ماند 

و ديد تكليف واگذاري سرخابي هاي پرحاشيه چه مي شود. 

پيروزي مهرام برابر دانشگاه آزاد
هفته ش��انزدهم رقابت هاي ليگ حرفه اي بس��كتبال عصر دوش��نبه 
برگزار ش��د كه طي آن مهرام با نتيجه 83 بر 67 مقابل دانشگاه آزاد به 
پيروزي دست يافت، پتروشيمي در خانه 85 بر 52 ثامن را شكست داد 
و شهرداري گرگان و پميناي اصفهان هم برابر صنايع  ماهشهر و هفت 

الماس پيروز شدند.
-------------------------------------------------------------

حذف پينگ پنگ بازان ايران
تيم هاي دو نفره مردان و بانوان ايران با شكست برابر حريفان خود از دور 
مسابقات تنيس روي ميز قهرماني جهان كنار رفتند. تيم بانوان متشكل 
از شهسواري و عمراني 4 بر صفر مقابل سنگاپور شكست خورد و برادران 

عالميان نيز با حساب 4 بر 3 به روسيه باختند.
-------------------------------------------------------------

فرياد ايران ايران در فرودگاه نپال
بهارحسن ميرزايي پزشك تيم فوتبال دختران نونهال ايران كه همراه 
تيم در نپال حضور داش��ته در خصوص اتفاقات رخ داده مي گويد: در 
فرودگاه بازيكنان يك آق��اي مصدوم را به من نش��ان دادند كه نبض 
نداشت، بلافاصله با اقدامات اوليه او را احيا كرديم. صحنه بسيار جالبي 

بود. همه مردم حاضر در فرودگاه فرياد ايران  ايران سر دادند.
-------------------------------------------------------------

مظاهري مصدوم شد
علي مظاهري، كاپيتان تيم ملي بوكس ايران به دليل آسيب ديدگي از 
ناحيه كمر مس��ابقات انتخابي تيم ملي را از دست داد. مظاهري گفت: 
به دستور پزش��ك از  دو هفته ديگر تمرينات پرفشار و جدي را شروع 
مي كنم تا هرچه زودتر آماده ش��وم. مس��ابقات انتخابي تيم ملي براي 

رقابت هاي قطر از چهارشنبه آغاز مي شود.
-------------------------------------------------------------

داوري ها فاجعه بود
اميد ن��وروزي، دارنده مدال طلاي كش��تي فرنگ��ي قهرماني جهان و 
المپيك با انتقاد ش��ديد از داوري ه��ا در تورنمنت بلغارس��تان گفت: 
داوري ها در تورنمنت پتروف بلغارستان فاجعه بود. در كشتي سوريان 
همه ديدند داور چگونه قضاوت كرد در كشتي من برابر حريف مصري 

هم داوري بد بود، اما اعتراض ها نتيجه اي نداشت.

  چـهـره ها / فريدون حسن

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

سعيد احمديان
  گزارش

كرش: الان زمان بيدارباش براي تغيير است
جواد نكونام مربي تيم ملي شد، افشين پيرواني مدير اجرايي

بزرگ ترها حواس شان به جوان ها باشد
كريم باقري اين روزها تبديل به چش��م 
و گوش برانكو روي نيمكت پرسپوليس 
شده اس��ت. او كه خوب مي داند برخي 
بازيكنان حاشيه ساز پرسپوليس در حد 
و اندازه هاي اين تيم نيستند، مي خواهد 
هر طور شده كاري كند تا اوضاع و احوال 
نابسامان سرخ ها آرام شود. باقري مي گويد: »بزرگ ترهاي تيم بايد 
حواس شان به جوان ترها باش��د. من راضي نيستم بازيكني كه با 
پرسپوليس قرارداد بسته كنار گذاشته شود، اما همه چيز به خود 
بازيكن بستگي دارد، اينكه چطور تمرين و بازي كند و چطور رفتار 
كند. در قرارداد هيچ بازيكني آورده نمي شود كه در تركيب تيم 

فيكس است، بلكه بايد قابليت هاي خود را نشان دهد.«

افتخار مي كنم در گوشه قلب مردم هستم
دوشنبه شب علي كريمي در نظرسنجي 
برنامه 90 از سوي مخاطبان اين برنامه 
به عنوان محبوب تري��ن بازيكن دو دهه 
اخير فوتبال ايران انتخاب ش��د. در اين 
نظرس��نجي كريمي 52 درصد آرا را به 
خ��ود اختصاص داد، فره��اد مجيدي با 
33 درصد دوم شد و خداداد عزيزي با 15 درصد عنوان سوم را به 
خود اختصاص داد. كريمي بعد از اين انتخاب با تشكر از هواداران 
فوتبال گف��ت: »عمري براي دي��دن لبخن��دي روي لبانتان در 
مستطيل سبز دويدم، اما امروز شما نقش اول اين مسابقه بوديد و 
من تماشاگر. خوشحالم از تماشاي اعجاز شما، افتخار مي كنم كه 

امروز در گوشه قلب مردم اين سرزمين جاي دارم.«

ارادت خاصي به حضرت رقيه)س( دارم
ميثم مصطفي ج��وكار كش��تي گير 86 
كيلوگرم آزاد ايران از جمله كشتي گيراني 
بود كه در جام جهاني لس آنجلس امريكا 
خيلي خوب درخش��يد تا در كنار س��اير 
ملي پوش��ان از عنوان قهرماني ايران دفاع 
كند. مصطفي جوكار مي گويد: »تمرينات 
سختي را پشت سر گذاش��تيم و با آمادگي بالا به امريكا رفتيم و در 
نهايت هم با دعاي خير مردم موفق به كس��ب پيروزي شديم، حالا 
تمام هدفم حضور موفق در المپيك 2016 ريو اس��ت مي خواهم با 
موفقيت و پيروزي در المپيك با دنياي كشتي خداحافظي كنم. من 
هميش��ه ارادت خاصي به حضرت رقيه)س( دارم و هميشه قبل از 

كشتي ها به ايشان توسل مي كنم و به كمك ايشان اطمينان دارم.«

از رضازاده مشورت مي گيرم
ديروز مراسم معارفه علي مرادي به 
عنوان رئيس جديد فدراس��يون در 
محل فدراسيون برگزار شد. مرادي با 
اشاره به اينكه مي خواهم كار گروهي 
را در فدراسيون تشكيل دهم گفت: در 
روز انتخابات گفتم و بازهم مي گويم 
در فدراسيون به روي همه از جمله 
پيشكسوتان باز اس��ت. از رضازاده كه قهرمان ملي هم هستند هم 

مشورت مي گيرم هم مي خواهم كه مرا در اين راه كمك كنند. 

به دنبال دومين مدال طلاي جهاني هستم
عليرضانصرآزادان��ي، ملي پ��وش 
تكواندوي كشورمان براي سومين 
ب��ار در مي��دان جهان��ي ب��ه روي 
شياپ چانگ مي رود تا دومين مدال 
جهاني  را به دست بياورد. او با اشاره 
به اينكه تمرينات خوبي را پشت سر 
گذاش��ته گفت: تمرينات خوبي را 
پشت سر گذاشتم و اميدوارم بتوانم در روسيه دومين مدال طلاي 

جهاني ام را به دست بياورم. 

دوچرخه قرضي براي بهترين ركابزن ايران! 
ركابزن سابق تيم  ملي مي گويد براي 
حضور در ليگ پنج جلسه تمريني آن 
هم با دوچرخه قرضي داشته و كسب 
سهميه  المپيك در پيست را نيز با اين 
شرايط دشوار مي داند. محمود پراش 
مي گويد:حدود پنج م��اه پيش نيز 
طي تصادفي كه داشتم دوچرخه ام 
شكست. بنا بر اين كساني كه بدون دوچرخه به اين مسائل حرف از 

بي حوصله و بي انگيزگي مي زنند بهتر است بيشتر فكر كنند.

شيوا نوروزي

مصطفي هاشمي طبا

رئيس سابق كميته ملي المپيك

 مرداد سال آينده المپيك ريو در حالي آعاز مي شود كه ورزشكاران ما در 
مسابقات براي كسب سهميه مدال المپيك خيلي بايد مواظب دوپينگ 
باشند. رامين طباطبايي سخنگوي س��تاد ملي مبارزه با دوپينگ از 
تشكيل شوراي مركزي دوپينگ در وزارت ورزش و جوانان براي انجام 
تست دوپينگ از ورزش��كاران اعزامي به رقابت هاي كسب سهميه 
المپيك خبر داد و گفت: براي پيشگيري از مثبت شدن تست دوپينگ 

ورزشكاران اعزامي جهت كسب سهميه المپيك برنامه هايي خاص و 
ويژه داريم كه يكي از اين برنامه ها، تشكيل شوراي مركزي دوپينگ 
است. تمام تلاش مان بر اين است كه در اردوهاي آماده سازي سرزده 
حضور پيدا كنيم و از ورزشكاراني كه اميد زيادي براي كسب سهميه 
المپيك دارند و ركوردهاي آنها به ركوردهاي جهاني و المپيك نزديك 

است، تست دوپينگ بگيريم تا خيالمان از اين جهت راحت باشد. 

هشدار سخنگوي ستاد ملي 
مبارزه با دوپينگ
 ورزشكاران ركورددار
مراقب دوپينگ باشند

حمايت ويژه كميته ملي المپيك از كشتي 
خبر هاي خوبي از نشست اعضاي شوراي فني تيم هاي ملي با رئيس كميته المپيك به گوش مي رسد. در 
اين جلسه كه كيومرث هاشمي ميهمان كشتي گيران بود ضمن در جريان قرار گرفتن مسائل فني تيم هاي 
ملي، پاي حرف ها و دغدغه هاي پيشكسوتان كشتي نشست و گفت: دغدغه هاي 
كشتي گيران و متوليان ورزش ملي كشور در س��ال كسب سهميه المپيك و در 
فاصله كوتاه تا المپيك 2016 برزيل به جاس��ت و از اين رشته بايد حمايت شود. 
مسلما كميته ملي المپيك با برنامه ريزي صورت گرفته رشته هاي مختلف را با 
توجه به شانس مدال آوري شان مورد حمايت قرار مي دهد و تلاش مي كنيم 
در حد توان از ورزشكاران پراميد قبل از مسابقات و پس از كسب سهميه 
نيز قدرداني كنيم. منصور برزگر درباره حضور هاشمي در جلسه شوراي 
فني كشتي آزاد نيز گفت: بنا شد هاشمي پل ارتباطي ميان فدراسيون 
كشتي و وزارت ورزش و جوانان براي حل برخي مسائل باشد. متأسفانه در 
گذشته مسئولان چهار سال در خواب بودند و نزديك المپيك كه مي شد به 
فكر ورزشكاران مي افتادند. اميدوارم در دوره جديد مشكلات از سر راه كشتي 

برداشته شود تا ما نيز شرمنده مردم نشويم. 

توسعه ورزش همگاني هدف دولت است 
ورزش همگاني از ديدگاه رهبر معظم انقلاب يك مسئله مهم براي سلامت جامعه به شمار مي رود، در 
همين رابطه  غلامرضا شعباني بهار معاون ورزش همگاني وزير ورزش و جوانان، مشاركت مردم در ورزش 

و داشتن برنامه هاي سلامت محور را جزو مهم ترين برنامه هاي دولت يازدهم عنوان 
كرد و گفت: ورزش به عنوان يك عامل مي تواند نقش مهمي در پيش گيري از 
منازعات جهاني و همچنين گسترش سلامت داشته باشد و فراموش نكنيد كه 

يك عامل تعيين كننده در پيشرفت جوامع، ورزش است. ورزش، تمرين با 
هم زندگي كردن است و يك رسالت ارزشمند در جهان به شمار مي آيد. 
ورزش در طول سال هاي بعد از انقلاب اسلامي از مقولات مهمي بود كه 
مورد توجه قرار گرفت و ما بر اين باوريم كه بايد زمينه مشاركت مردم در 
عرصه ورزش را به وجود آورد. داشتن برنامه هاي سلامت محور يكي از 
برنامه هاي اصلي دولت به شمار مي آيد. توجه به توسعه ورزش همگاني 
يكي از شعارهاي اصلي دولت كنوني به ش��مار مي آيد و ما به اين باور 
رسيده ايم كه مردم بايد از حوزه همگاني در عرصه ورزش بهره ببرند و 

همه برنامه ريزي ما بايد براي رسيدن به اين هدف مهم باشد. 

وحيد صابري
  منهاي فوتبال


